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Pod rêkê z Hipokratesem
– Gdy uruchamialiœmy TVN

Med, towarzyszy³o nam wiele
obaw. Otrzymana nagroda pokazu-
je, ¿e nasze wysi³ki zosta³y zauwa-
¿one i docenione. To tym bardziej
wa¿ne, ¿e z TVN Med korzysta
obecnie 15 tys. lekarzy, w tym 7 tys.
ogl¹da nas w telewizji, dziêki plat-
formie cyfrowej n – mówi³a
Agnieszka Szczepaniak (na zdjê-
ciu), dyrektor TVN Med, od-
bieraj¹c Internetowego Hipokratesa. TVN Med zdoby³a nagro-
dê w konkursie na najlepsz¹ witrynê medyczn¹ www. Wyró¿-
nienie jest przyznawane m.in. przez Centrum Systemów 
Informacyjnych Ochrony Zdrowia oraz Fundacjê na Rzecz
Rozwoju Inicjatyw Spo³ecznych Perspektywy. Agnieszka
Szczepaniak odebra³a laur z r¹k Leszka Sikorskiego, dyrek-
tora CSIOZ. Warto podkreœliæ, ¿e TVN Med to medyczna
platforma edukacyjna, ³¹cz¹ca telewizjê i Internet. Taka fuzja
doskonale spe³nia kryterium dostêpnoœci programów, wybra-
nych artyku³ów, informacji o lekach, udzia³u w forach dysku-
syjnych oraz konsultacji przypadków. Do koñca roku TVN
Med zamierza docieraæ do 40 tys. lekarzy, co stanowi po³owê
spo³ecznoœci lekarskiej.

Berliñski ekspert
Profesor Roland Het-

zer (na zdjêciu), z Cen-
trum Serca w Berlinie
przyj¹³ propozycjê na-
szych œledczych, doty-
cz¹c¹ sporz¹dzenia kom-
pleksowej opinii w spra-
wie kardiochirurga Miro-
s³awa G. Zagraniczny
ekspert ma oceniæ sposób

leczenia pacjentów. Chodzi przede wszystkim
o przypadek Jerzego Go³êbia, któremu Miros³aw
G. przeszczepi³ serce, chocia¿ – wg prokuratury
– w tym momencie istnia³y ku temu powa¿ne prze-
ciwwskazania (pacjent nie prze¿y³, a prokuratura
zarzuci³a lekarzowi zabójstwo). Drugi kontrower-
syjny przypadek, który mia³by oceniæ zagraniczny
ekspert, dotyczy pozostawienia przez Miros³awa
G. w jamie brzusznej chorego gazika, który zagra-
¿a³ jego ¿yciu. Roland Hetzer jest prawdziw¹ s³a-
w¹ w dziedzinie kardiochirurgii oraz transplanto-
logii – przeszczepi³ ok. 500 serc. Poniewa¿ ¿ona
profesora jest Polk¹, w zwi¹zku z czym odpadaj¹
problemy jêzykowe.

e-Soœnierz
– Prawdopodobnie jeszcze w tym roku wdro¿ymy pilotowo system recepty elektronicznej – po-

informowa³ Andrzej Soœnierz (na zdjêciu), prezes NFZ. Jednym z elementów Rejestru
Us³ug Medycznych ma byæ e-recepta. Wszystko wskazuje na to, ¿e jej przydatnoœæ zosta-
nie sprawdzona najpierw na Œl¹sku, gdzie od 6 lat dzia³a elektroniczny system rozliczania
transakcji medycznych START. – Do tego, by system elektronicznej recepty dzia³a³ bez zarzutu,
potrzebne s¹ sprawne ³¹cza telekomunikacyjne i komputery – powiedzia³ Soœnierz. Na pocz¹tku
przysz³ego roku NFZ rozpocznie dystrybucjê kart ubezpieczenia zdrowotnego, która – wg
planów – ma potrwaæ 1,5 roku. Karta ubezpieczenia zdrowotnego ma byæ kluczem do syste-
mu RUM, umo¿liwiaj¹cym dostêp do informacji zgromadzonych na serwerach. Jeœli testy
recepty elektronicznej zakoñcz¹ siê pomyœlnie, stanie siê ona narzêdziem do realizacji ordy-

nacji lekarskiej, zastêpuj¹c receptê papierow¹. W przysz³oœci pacjent w aptece bêdzie musia³ okazaæ jedynie kartê ubez-
pieczenia zdrowotnego.

Halicki przejêty
– W³¹czenie FADO do Grupy LUX-MED stwarza i spó³ce, i Grupie nowe mo¿liwoœci

zwi¹zane w poszerzeniem rynku, a tak¿e wzbogacaniem oferty. Dziêki takiemu rozwi¹zaniu bê-
dziemy mogli m.in. zaoferowaæ klientom korporacyjnym, obs³ugiwanym przez LUX-MED mo-
bilne badania mammograficzne w zak³adzie pracy. W przysz³oœci planujemy równie¿ wprowa-
dzanie kolejnych us³ug diagnostycznych w systemie mobilnym – powiedzia³ Marcin Halicki
(na zdjêciu), prezes LUX-MED, informuj¹c o zakupie 60 proc. akcji FADO. Plany
LUX-MED przewiduj¹ 100-proc. przejêcie spó³ki. Paradoks polega na tym, ¿e w dru-
giej po³owie roku ma dojœæ do sfinalizowania transakcji przejêcia LUX-MEDU. Kon-
sorcjum z Cornerstone Partners na czele, które dot¹d by³o wiêkszoœciowym udzia³owcem
spó³ki, zawar³o bowiem porozumienie o przekazaniu do 100 proc. jej akcji Mid Europa Partners – firmie private equ-
ity inwestuj¹cej w Europie Œrodkowej i Wschodniej. 
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Pe³szyñska zamyka
– Istnieje realna groŸba, ¿e

szpital og³osi upad³oœæ. Trudno
leczyæ pacjentów, nie maj¹c pie-
niêdzy na leki ani na wynagro-
dzenia dla personelu – mówi
Ewa Pe³szyñska (na zdjêciu),
dyrektor Szpitala Klinicznego

przy ul. Banacha. Warszawskiej placówce grozi za-
mkniêcie. Tak mo¿e siê staæ, jeœli nie wznowi siê
przekazywania do Narodowego Funduszu Zdro-
wia dokumentów, na podstawie których NFZ
przyznaje pieni¹dze na leczenie. W ramach akcji
strajkowej lekarze nie wype³niaj¹ tych dokumen-
tów. Je¿eli nie odbêdzie siê tzw. kodowanie proce-
dur medycznych, które wykonano w czerwcu, to
szpital zaprzestanie dzia³alnoœci medycznej, bo
utraci p³ynnoœæ finansow¹. Szpital otrzymuje pie-
ni¹dze z NFZ za us³ugi medyczne tylko wówczas,
gdy przedstawi faktury i rachunki poœwiadczaj¹ce
ich faktyczne wykonanie. Z powodu strajku leka-
rzy szpital pracuje jak na ostrym dy¿urze, a lekarze
nie wype³niaj¹ dokumentacji dla NFZ.

Poufny Czapla
– Skupimy siê na po³¹czeniu trzech Polf

– Warszawa, Pabianice i Tarchomin, w jed-
n¹ firmê. Powstanie typowa struktura koncer-
nowa – zapowiada Robert Czapla
(na zdjêciu), niedawno mianowany prezes
Polskiego Holdingu Farmaceutycznego,

który ju¿ nied³ugo zamieni siê w Polski Koncern Farmaceutycz-
ny. Tak zak³ada przygotowana przez nowy zarz¹d PHF strate-
gia, któr¹ musi jeszcze zaakceptowaæ resort skarbu. Poufny 
dokument, Strategiczny plan wieloletni 2007–2012 r. zawiera
m.in. analizê SWOT (s³abych i mocnych stron, korzyœci i za-
gro¿eñ) dla holdingu i tworz¹cych go spó³ek. Strategia ró¿ni siê
diametralnie od planów poprzedniego zarz¹du PHF, który
chcia³ budowaæ na bazie holdingu siln¹ pañstwow¹ grupê, 
do³¹czaj¹c do niej kolejne podmioty. Przysz³y koncern by³by 
zarz¹dzany z centrum korporacyjnego mieszcz¹cego siê w sie-
dzibie Polfy Warszawa.

Historia systemu wed³ug Tarhoniego
Mariusz Tarhoni (na zdjê-

ciu), ekspert wspó³pracuj¹cy
z Zak³adem Organizacji
i Ekonomiki Ochrony Zdro-
wia oraz Szpitalnictwa Pañ-
stwowego Zak³adu Higieny
razem z Rafa³em Malujd¹,
LL. M. (Rostock), aplikantem radcowskim w Ma-
rek Czernis – Kancelaria Radcy Prawnego w Szcze-
cinie przygotowali dla Mened¿era Zdrowia historiê
reformy polskiego systemu ochrony zdrowia oraz
prób stworzenia rynku ubezpieczeñ. Obszerne
opracowanie obejmuje okres od 1989 r. do dnia
dzisiejszego. Z publikacj¹ (10 lat ustawy o PUZ)
mo¿na zapoznaæ siê na stronie www.termedia.pl
w dziale RRaannkkiinnggii,,  rraappoorrttyy,,  pprrzzeeggll¹¹ddyy w podrozdzia-
le RRaappoorrttyy,,  pprrzzeeggll¹¹ddyy.
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Nieoszukana Jaworska
Urszula Jaworska (na zdjêciu) poczu³a siê

oszukana akcj¹ jak¹ zainicjowa³a GlaxoSmith-
-Cline Mam Haka Na Raka. Jak pocz¹tkowo
stwierdzi³a Jaworska: – Po zapoznaniu siê
z materia³ami prasowymi stwierdzam, ¿e za³o-
¿enia akcji s¹ zaczerpniête z programu, który na-
sza Fundacja zainicjowa³a 4 lata temu i realizuje pilota¿owo na tere-
nie dawnego woj. radomskiego od dwóch lat. Identyczny w za³o¿e-
niach program GlaxoSmithCline zak³ada³, ¿e w jego 
ramach uczniowie liceów ogólnokszta³c¹cych w ca³ej Polsce zo-
stan¹ zapoznani z minimum onkologicznym, czyli podstawow¹
wiedz¹ nt. profilaktyki, rozpoznawania i leczenia typów nowo-
tworów o najwiêkszym wspó³czynniku œmiertelnoœci w Polsce.
Po spotkaniu z Przedstawicielami GSK Commercial, Polskiej
Unii Onkologii oraz Agencji Hill and Knowlton, na którym wy-
jaœniono sporne kwestie, Urszula Jaworska stwierdzi³a: okaza³o
siê, ¿e obie kampanie maj¹ takie same cele, które ró¿ni¹ siê jednak spo-
sobami ich realizacji. Postanowiliœmy wspólnie realizowaæ niektóre
z za³o¿eñ tej akcji edukacyjnej, której cel – edukacja spo³eczeñstwa do-
tycz¹ca profilaktyki i prewencji nowotworowej – jest najwa¿niejszy.
Fundacja Urszuli Jaworskiej nie roœci pretensji do GSK Commer-
cial, Sp. z o.o. i Polskiej Unii Onkologii za zaistnia³¹ sytuacjê.
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Bruhn prezesem
– W nastêpstwie fuzji Bayer i Schering powsta³a firma, która plasuje siê w czo³ówce

najwiêkszych koncernów farmaceutycznych na œwiecie. Niew¹tpliwie wzmocniona zosta³a tak¿e
pozycja Bayer Sp. z o.o. na rynku w Polsce – powiedzia³ Brghart Bruhn (na zdjêciu), prezes
zarz¹du Bayer Sp. z o.o. Prezes udzieli³ wypowiedzi w zwi¹zku z og³oszeniem
zakoñczenia procesu integracji firm Bayer i Schering Polska, który by³ elementem
œwiatowego przejêcia firmy Schering. Od 1 lipca po³¹czone firmy przyjê³y nazwê Bayer
Schering Pharma (BSP). Obok Consumer Care, Animal Health i Diabetes Care, BSP

bêdzie jedn¹ z czterech dywizji Bayer. Jej szef – nowy prezes jest m.in. cz³onkiem zarz¹du Europejskiego
Stowarzyszenia OTC. Jest ¿onaty, ma dwóch synów, lubi podró¿owaæ, w³ada jêzykiem angielskim i hiszpañskim, 
a obecnie intensywnie uczy siê polskiego. 
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